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“Ens sentim menyspreats i des-
emparats per l’Ajuntament. Des-
atesos i desprotegits, com a ciu-
tadans i com a comerciants, i
també com a usuaris de la via pú-
blica”. Són paraules de les 28
entitats comercials i veïnals  de la
ciutat agrupades al voltant de la
Plataforma d’Afectats pel Top
Manta i la Venda Il·legal Ambu-
lant, que el passat 6 de juny van
presentar un requeriment escrit al
consistori per reclamar a l’actual
govern municipal que prengui
mesures urgents contra el Top
Manta. Es tracta d’un avís que, si
no canvien les coses, pot acabar
amb una denúncia contra l’A-
juntament.

I és que els comerciants con-
sideren que la situació cada ve-
gada és pitjor. “No estem d’acord
amb l’explotació de persones,
però tampoc podem tolerar una
activitat que genera sobreocupa-
ció i saturació de determinats es-
pais i vies públiques”, va afirmar
el portaveu de la plataforma, Fer-
mín Villar, després de presentar
el requeriment. Villar va afegir que
el Top Manta “degrada el medi
ambient, afecta la salubritat, res-
tringeix injustificadament la lli-
bertat de moviment de la gent, ge-
nera sorolls excessius i constitueix
un greuge deslleial per a totes les
activitats que requereixen una
llicència municipal”.

“PASSIVITAT I PERMISSIVITAT”
Les entitats firmants del text
també van voler deixar clar que
les seves queixes es dirigeixen cap
a l’Ajuntament, per la seva “in-
suficient” resposta envers aquest
fenomen, i no cap als venedors
del Top Manta. La denúncia, va
afirmar Villar, és contra l’activi-

tat il·legal i la “passivitat i per-
missivitat” del consistori, “en
cap cas contra les persones que
l’exerceixen”. Diuen que estan en
contra que les persones que es
dediquen a la venda ambulant
il·legal siguin expulsades de la
ciutat perquè “tenen tot el dret a
buscar-se una vida millor”, però
lamenten que ho facin “mitjan-
çant activitats il·legals empa-
rant-se en una deixadesa de to-
tes les administracions”.

2.000 VENEDORS
Des de la plataforma asseguren
que el paper de l’Ajuntament ha
provocat un “efecte crida” que ha
fet créixer la xifra de persones que
es dediquen al Top Manta fins als
2.000 venedors. Segons Villar, no-
més a la Barceloneta hi ha gaire-
bé mil venedors que estan pro-
vocant “una situació insostenible
i asfixiant comercialment tot el ba-
rri”. És per això que reclamen al
govern municipal que actuï amb

“la mateixa contundència” amb
què ho fan per garantir que es
compleixi la normativa de te-
rrasses o altres ocupacions de la
via pública. 

L’AJUNTAMENT ES DEFENSA
Des del consistori responen a les
crítiques de la Plataforma d’Afec-
tats pel Top Manta amb xifres.
Fonts municipals recorden que  “el
2017 es van posar més de 64.000
denúncies per venda ambulant
sense autorització a l’espai públic
de qualsevol producte, per col·la-
borar amb la venda ambulant o
per comprar o adquirir productes
de la venda ambulant”. Una dada
que de moment aquest 2018 és,
afegeixen les mateixes fonts mu-
nicipals, de 6.337 denúncies.

D’altra banda, des del con-
sistori també recorden que amb
la Plataforma d’Afectats pel Top
Manta han fet “reunions de for-
ma sistemàtica, més de 10 en els
darrers mesos, amb el primer ti-

nent d’alcalde i el comissionat de
seguretat”.

PARLEN ELS MANTERS
Qui també té molt a dir en tot ple-
gat són, evidentment, els manters.

Lamine Bathily fa 10 anys que és
manter i també és portaveu del
Sindicat de Manters. En declara-
cions a aquesta publicació afirma

que les paraules dels comerciants
“no són noves”, ja que són “les
mateixes de cada any quan arri-
ba l’estiu”. Bathily considera que
la solució per acabar amb el Top
Manta “no és treure la policia al
carrer perquè ara a la Barcelone-
ta, per exemple, hi ha 500 man-
ters que, si se’ls expulsa d’allà, ani-
ran cap a la plaça Catalunya”.
Aquest portaveu del Sindicat de
Manters afegeix que el seu col·lec-
tiu vol “seure amb els comer-
ciants i els partits polítics per so-
lucionar la situació” però lamen-
ta que de moment no ha estat pos-
sible. Respecte del paper de l’ac-
tual govern municipal, Bathily
celebra la creació de la coopera-
tiva de recollida de ferralla i els
plans de formació, però recorda
que “en 3 anys s’han tret 65 man-
ters del carrer, cosa que vol dir que
els processos són lents”.

Sembla, doncs, que a curt
termini el problema continuarà
sense resoldre’s.

Albert Ribas
BARCELONA

Problema enquistat
» Els comerciants es queixen de desprotecció pel Top Manta i amenacen de denunciar l’Ajuntament

» El consistori diu que persegueix la venda ambulant i els manters demanen asseure’s i negociar

La venda ambulant il·legal, diuen els comerciants, ha augmentat en els últims anys. Foto: Línia

PENES DE PRESÓ
DE FINS A 2 ANYS

4La legislació espanyola
tipifica que la venda am-
bulant és il·legal i contem-
pla penes de presó de fins
a dos anys. Des del Sindicat
de Manters denuncien que
el fet que un manter pugui
tenir antecedents penals
fa que no pugui formar
part de programes socials o
regularitzar la seva situació.
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Parlen els
veïns

Elisabet
És una gran notí-
cia, perquè la músi-
ca és cultura. A més,
tots aquests certà-
mens fan que vingui
gent de molts paï-
sos, de manera que

també gasten diners en hotels i negocis lo-
cals. I també fa que es parli de la ciutat, que
la seva imatge es vegi arreu del món.

Marcel
Si al darrere d’a-
quests festivals, si-
guin més grans o
més petits, la inten-
ció que hi ha és pro-
moure la cultura, hi
estic totalment a fa-

vor. Però s’ha de vetllar que aquests siguin
accessibles per a tothom, per als veïns i
també per als turistes que puguin venir.

Noemí
Sí, sempre és positiu
tenir tantes opcions
de lleure. L’atractiu
de Barcelona fa que
en pugui gaudir to-
thom, els fans del
pop, el rock, el jazz...

tothom té la possibilitat d’escollir. Però cal
tenir cura del lloc on se celebren per no mo-
lestar els veïns.

Maria
D’entrada sí, li dóna
molta projecció i fa
que els visitants con-
sumeixin i gastin di-
ners a la ciutat. Tot i
això, els festivals
haurien de ser cohe-

rents amb Barcelona i amb el medi am-
bient, que no siguin només una font de mo-
lèsties per als veïns.

T’agrada que la ciutat aculli tants festivals de música?
per Toni Enguix

La lupa

per @Modernetdemerda                                                                                                         

El dia després

Tenim 9 persones en presó preventi-
va per les seves idees polítiques. Aquest
concepte és el que avui, més o menys,
compren tots aquells que es conside-
ren independentistes, comuns o, en ge-
neral, demòcrates. És una bona notí-
cia que tanta gent ho entengui així, de-
mostra que tenim una societat madu-
ra i conscient, que endevi-
na els tics més grisos d'un
Estat en decadència.

Immersos en aquesta
satisfacció, però, crec que
allà davant hi tenim un pre-
cipici que no volem veure,
un veritable terratrèmol
que no haurem calibrat del tot fins que
no el tinguem sota els nostres peus.
Una ventada que arribarà amb forma
de sentència judicial, d'aquí a uns me-
sos, i que ens situarà en un nou punt
d'inflexió en què previsiblement tor-
naran a caure caretes, mites i llàgrimes.

Preguntem-nos-ho. ¿Què passarà el
dia que Llarena -o qui sigui- condem-
ni finalment els presos a 5, 10 o 20 anys
de presó? ¿Què passarà el dia que els
9 presos deixin de ser-ho provisional-
ment i passin a ser-ho seguint el dic-
tat d'una sentència judicial? ¿Tothom
continuarà pensant que són presos po-

lítics? ¿Continuarà havent-hi una de-
núncia social majoritària de l'existèn-
cia de presos polítics? ¿Hi veurem les
mateixes cares i noms a les manifes-
tacions, als comunicats, a les accions
a favor de l'alliberament dels presos po-
lítics? ¿Es mantindrà el clam actual i
massiu?

No, no es mantindrà. No es man-
tindrà perquè aquell dia els presos que
fins llavors eren a la presó provisio-
nalment i sense judici ja no hi seran
provisionalment i ja hauran tingut el
seu judici. Dit en altres paraules:
aquell dia molts donaran per bona la
sentència, donaran per imparcial i le-
gítim el sistema judicial espanyol i tot
el reguitzell d'ignomínies, falsedats i
prevaricacions que aquests últims
mesos hem anat assumint com a ha-
bituals.

Alguns posicionaments públics se-
ran tant o més tràgics que la mateixa

sentència, siguem-ne conscients. Ens
glaçaran. De sobte, veurem com els
presos queden en l'oblit per molts
dels que un dia abans ens acompa-
nyaven al carrer, perquè per a ells ja no
hi haurà res a denunciar (més enllà
d'un escurçament de les penes, potser).
Aquelles 9 persones hauran deixat de

ser presos polítics per pas-
sar a ser simplement pre-
sos. Judici celebrat. Car-
peta tancada. Eslògans ar-
xivats. Llaços desats. Presos
sentenciats per sempre.

Aquesta deserció que
s'acosta ens ha de fer més

por que una pedregada. La tenim a to-
car, a la cantonada. I hauríem d'apro-
fitar els mesos que vénen per evitar-la.
Dediquem-nos a no oblidar, a recordar
que no som davant d'un judici just, que
la sentència ja està dictada per uns jut-
ges al servei d'una causa. Fem que tot-
hom sigui conscient que en la resis-
tència (o no) que començarà aquell dia
ens hi estarem jugant una democràcia
sencera. Aconseguim, si us plau, que
ningú caigui en la temptació de redu-
ir la injustícia al fet que la presó d'ara
sigui provisional. O no ens ho perdo-
narem mai. Ni nosaltres, ni ells.

Dediquem-nos a no oblidar,
a recordar que no som davant d’un judici

just, que la sentència ja està dictada

Els semàfors

Ada Colau
Els comerciants han denunciat que la

problemàtica del Top Manta creix i que
està afectant negocis de la ciutat. El go-
vern de Colau defensa que s’està perse-

guint la venda ambulant il·legal però els
botiguers parlen de “permissivitat”. 

pàgina 3

RC Polo
Després de dues temporades sense

aconseguir-ho, el sènior masculí de l’RC
Polo torna a ser el campió de la Divisió
d’Honor. Els de Carlos García Cuenca

van aconseguir alçar el títol a casa diu-
menge 3 derrotant el Júnior a la final. 

pàgina 12

Bocs de Can Rosés
Els Bocs de Can Rosés organitzen aquest

dissabte la segona edició de la trobada
per apropar el bestiari de foc de Catalun-

ya al barri. El paper de les colles popu-
lars, com ara els Bocs, és fonamental per

mantenir les tradicions culturals. 
pàgina 8
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Autocomplaent i sense un
bri de crítica. Així diu que
va ser el balanç que va fer

Colau dels seus tres anys de man-
dat. Quin és el que en fa vostè?
Vaig dir això del seu discurs perquè
em va semblar excessivament opti-
mista, a banda d’apropiar-se d’ini-
ciatives que van néixer en l’anterior
mandat o que tenen altres prota-
gonistes, com el sector empresarial.
Hagués preferit un discurs que va-
lorés el potencial de la ciutat i que
es marqués un repte per a la prò-
xima legislatura, que ha de passar
per tenir més consens polític i social.

Li hem sentit dir que les úniques
coses que funcionen a la ciutat
les va començar Trias. Tan mala-
ment ho està fent Colau?
Valoro la feina feta durant l’etapa
Trias perquè sovint ens oblidem que
era el moment de la crisi i que hi
havia un Ajuntament fragmentat.
Colau ha tingut un discurs extre-
madament acomplexat amb de-
terminades qüestions, com ara la
seguretat. També va fer moltes
promeses sobre habitatge que no

s’han pogut complir, ja que va
creure que tot depenia de l’Ajun-
tament. Hi ha hagut mancances
de gestió i una excessiva ideologia.

Sigui com sigui, hi ha enquestes
que apunten que Colau podria
tornar a guanyar les eleccions.
No menystinc cap enquesta ni cap
tendència, però estic parlant amb
molta gent i conec molts sectors
que es manifesten clarament dece-
buts amb la gestió de Colau. Si jo
hagués de fer la meva enquesta
particular, no trobaria per enlloc
que hi hagi un ambient procliu a
què pugui revalidar la seva victòria. 

Segons les mateixes enquestes,
vostès ho tindrien complicat per
guanyar les eleccions, amb la pu-
jada d’ERC, la possible irrupció
de Manuel Valls...
No sabem si Manuel Valls serà can-
didat o no... De moment no ho és.
El que sí que mostren les enquestes
és un escenari que crec que serà
real: el de la fragmentació. I això em
porta a treballar per la màxima uni-
tat dels partits sobiranistes perquè
no es pugui tornar a repetir el que
va passar fa tres anys. 

Ara que treu el tema de la unitat,
parlem de la possible candida-

tura unitària independentista...
Fa poc Alfred Bosch ens deia que
no ho acaba de veure clar. Ell de-
fensa que s’ha de posar per da-
vant un projecte de ciutat.
Jo també reivindico un projecte de
ciutat, amb aspectes en els quals
podem coincidir plenament amb
Bosch, com ara la capitalitat de Bar-
celona. Estic d’acord amb ell que
l’alcaldia ha de ser per millorar la
ciutat, per fer polítiques públiques i
per defensar els drets i les llibertats,
que en aquests moments es troben
força en entredit. Amb Bosch n’hem
parlat i en continuarem parlant.

Com han anat les converses?
Bé. Molt cordials i molt correctes.
N’estic contenta.

Però apunten cap a la llista uni-
tària?
És molt aviat per dir-ho, però en tot
cas som molt honestos l’un amb
l’altre posant sobre la taula els nos-
tres plantejaments. En el meu cas,
també el desig de poder treballar
conjuntament. Ara bé, és veritat
que hi ha diferents maneres d’a-
proximar-se a aquesta unitat.

No cal que sigui amb una candi-
datura unitària?
A mi m’agradaria. Jo defenso les

candidatures unitàries. Pertanyo
a un partit que les ha defensat
des de fa molts anys. En tot cas,
queda temps i podem continuar
treballant per aproximar-nos, fent
sempre compatible aquesta idea
amb el projecte de ciutat, que és
importantíssim.

Perquè una candidatura unitària
pogués prosperar, algú l’hauria
de liderar. Bosch defensa el seu
lideratge. En el seu cas, és una
condició irrenunciable la d’en-
capçalar la llista?
Crec que el plantejament de Bosch,
i que jo comparteixo, és molt legítim,
atès que jo també he estat escollida
pel meu partit en unes primàries. Dit
això, les circumstàncies en les quals
ens trobem des de fa temps ense-
nyen que en determinats moments
cal prendre decisions que inicial-
ment no es consideraven. Si parlem
d’assumir un lideratge, en els darrers
mesos i anys hem vist que hi ha
hagut molta generositat.

Els famosos passos al costat.
Jo defenso la meva candidatura. De
moment és molt aviat per obrir
noves portes, però també és agosa-
rat tancar-les totes. Jo em presento
per ser alcaldessa, però el context i la
necessitat de posar-nos d’acord aca-

barà determinant quina decisió s’ha
de prendre. I si aquesta decisió im-
plica generositat per part de tots, hi
haurà de ser.

Vostè estaria disposada a fer
unes primàries obertes, tal com
demana Jordi Graupera? Recent-
ment s’han reunit...
En la trobada, que va ser molt
cordial i positiva, Graupera ens va
explicar el seu plantejament i jo
vaig poder fer-li algunes pregun-
tes. En tot cas, crec que la seva
proposta comença la casa per la
teulada. Hem d’analitzar primer
què volem.

En això coincideix amb el que diu
Bosch.
[Somriu] Perfecte! Hem de compar-
tir molt el que volem des del punt
de vista de ciutat i, en tot cas, de les
primàries només en puc dir coses
bones, però hem de desvincular una
cosa de l’altra. Amb Graupera coin-
cidim en la necessitat d’anar junts, o
al màxim de junts possible, perquè
la victòria d’un alcalde o alcaldessa
independentista sigui factible. Però
fer-ho dependre gairebé tot d’unes
primàries obertes no ajuda que ens
aproximem. I queden moltes coses
per discutir sobre el funcionament
de les primàries que ell planteja.4

Neus Munté
Candidata del PDeCAT a l’alcaldia

Arnau Nadeu / Albert Ribas
Fotografia: Oscar Murillo

“Conec molts sectors clarament 
decebuts amb la gestió de Colau”
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3I el moviment de Ferran Mas-
carell com el veu?
Mascarell és una persona que conec
molt. És molt interessant, molt culte
i té Barcelona al cap. Pot fer aporta-
cions interessants a la futura gover-
nabilitat de Barcelona. 

El veuria com un possible cap de
llista de la candidatura unitària?
El veig com una persona que pot
aportar molt, no m’atreviria a dir si
com a cap de llista o no.

De consens, ens referim. Perquè
si vostè no cedeix, Bosch tampoc
i han d’anar junts, algú hauran de
trobar. 
Persona de consens, segur, i per-
sona que té coses molt interes-
sants a dir sobre Barcelona també.
Però la diferència és que estem
parlant d’uns candidats escollits
pels seus partits i d’altres que s’es-
tan aglutinant entorn de diferents
idees o estructures amb qui tenim
la responsabilitat de parlar.

Acabi havent-hi candidatura uni-
tària o no, quina llista té al cap?
Pensem en els actuals regidors
del PDeCAT, per exemple. Creu
que alguns haurien de fer un pas
al costat perquè puguin entrar
cares noves?
Les cares noves sempre són neces-
sàries en tota etapa que comença.
Dit això, el conjunt  de la llista, en ter-
mes del PDeCAT, ha de passar per
un debat que farem per aprovar un
reglament sobre la seva confecció.
És una altra novetat, a banda de les

primàries. Segurament hi haurà l’ex-
cepció d’uns pocs llocs, ja que és
comprensible que el cap de llista
pugui disposar d’uns mínims llocs
per ubicar-hi persones que consi-
deri que poden enriquir la candida-
tura. Però tot ha de passar per un
debat obert amb els associats.

Ha parlat de noms que els triarà
la cap de llista.
Més que noms, perfils.  

Pensa en perfils que vindran de
fora o que ja són al partit?
A mi les aportacions de persones
independents m’atrauen moltíssim. 

Una certa renovació es veurà, per
tant.
És que crec que forma part d’allò

que toca quan es comença qualse-
vol nova etapa. És imprescindible. 

Joaquim Forn, el qual Trias havia
triat com el seu possible successor,
ara és a la presó. Pot tenir algun
paper en el seu projecte?
Tant de bo el pugui tenir. Si Forn no
es trobés injustament a la presó,
molt probablement seria ell el que
seria aquí responent aquestes pre-
guntes. Té totes les portes obertes
per poder participar i dir-hi la seva,
ell ho sap. Però també hem d’enten-
dre que la seva situació personal és
de molta duresa, tot i que m’encan-
taria que pogués reforçar el nostre
projecte amb condicions de norma-
litat i llibertat. 

Vostè no ha fet mai política mu-
nicipal. Creu que això pot perju-
dicar el seu projecte?
És cert que estrictament no he fet
mai política municipal, però tant
des de la UGT com des del Govern
sempre he tingut una relació molt
intensa amb el món municipal. Re-
conec que no tinc experiència mu-
nicipal, però sí que en tinc de govern.
I ja estic trepitjant molt la ciutat.

Un dels grans temes de ciutat és el
tramvia. Vostè ha dit que aposta
pel bus elèctric. La FAVB o Unim
Els Tramvies, per exemple, no ho
veuen així. Tindrà en compte la
seva opinió?
Sí, i voldré parlar amb ells, per des-
comptat. El projecte de la unió del
tramvia ha quedat bloquejat políti-
cament i està cremat, atès que la
gestió ha estat molt erràtica. Escol-
taré tothom i també traslladaré el
meu punt de vista. Crec que hi ha
maneres més sostenibles econòmi-
cament i mediambiental que no
passen només pel tramvia. La ideo-
logia també ha estat massa present
en aquest debat i el que vull és re-
cuperar els consensos.

En el cas de l’habitatge, hi ha un
gran consens en què és un dels
principals reptes. Lloguers cars,
gent jove amb problemes per tro-
bar pis, desnonaments... Si vostè
és alcaldessa, aconseguirà millo-
rar el que ha fet Colau?
La primera lliçó que tots podem ex-
treure de la gestió de Colau és que
hem de ser molt conscients de qui-
nes són les competències de l’Ajun-
tament. Les polítiques d’habitatge
són polítiques a mitjà i llarg termini
i, per tant, no es pot funcionar a cop
de titular com va fer l’alcaldessa. Ella
va basar el seu discurs com a candi-
data a dir que milloraria el que creia
que no s’havia fet bé, però ara tot el
que podrà exhibir al final del man-
dat és el que va començar Trias. Jo
prometré allò que estigui conven-
çuda que es pot dur a terme. Crec
que cal una gestió molt més rigo-
rosa de la que s’ha fet fins ara.

Una qüestió que té a veure amb
l’habitatge és el turisme. És im-
prescindible per a l’economia de
la ciutat però té efectes negatius
i el rebuig d’una part dels veïns.
Es veu capaç de trobar un equili-
bri que deixi tothom satisfet?
Sí. El primer que hem de fer és ana-
litzar perquè es produeixen deter-
minades accions de rebuig i fer
molta pedagogia. Hem d’explicar
molt bé la importància que té el tu-
risme, però també aïllar aquestes
externalitats negatives i resoldre-
les.  I vèncer les resistències que hi
pot haver, que no són majoritàries
però que també depenen molt del
to i de la relació que l’Ajuntament
mantingui amb el món del turisme. 

Amb això vol dir que part d’a-
quest rebuig pot tenir relació
amb la forma d’actuar de l’actual
govern municipal?
Sí, els ho diré ras i curt: durant els pri-
mers anys del mandat es va incenti-
var un discurs antiturístic de manera
clara. Després s’ha anat rebaixant.
Sentia fa pocs dies l’alcaldessa de-
fensant el turisme com una oportu-
nitat per a Barcelona dins d’un ordre
i una regulació. Bé, aquest és el dis-
curs que el PDeCAT ha mantingut
sempre. L’hemeroteca, però, és molt
tossuda.

Si arriba a l’alcaldia, veurem un
partit amb polítiques més d’es-
querres? Vostè ja ha deixat clar
que defensa un salari mínim de
ciutat, per exemple.
Hi estic totalment a favor. De fet, és
una proposta de Trias que no va tenir
temps d’implementar. No sé si el que
vull fer és d’esquerres o no tan d’es-
querres. En tot cas, vull que la ciutat
i tot el seu potencial acompanyin les
persones que tenen més dificultats.
Barcelona ha de ser inclusiva amb
tothom, però en aquests moments
hi ha moltes mancances socials. A
Colau li reconec que ha mantingut
uns nivells d’inversió social molt im-
portants, però ha treballat des de la
desconfiança amb el tercer sector
social, que crec que és un aliat im-
prescindible.

Què és el primer que farà si es
converteix en alcaldessa?
Identificar quins són els temes de
ciutat que requereixen un acord
ampli i convocar la resta de partits
per posar-nos a treballar. <

“Els primers anys d’aquest mandat 
es va incentivar un discurs antiturístic”

“Les cares noves
sempre són 

necessàries en tota 
etapa que comença.
És imprescindible”

“No tinc experiència
estrictament 
municipal, 

però sí que en tinc 
de govern”

– Estaria disposada a fer unes 
primàries obertes, tal com 
demana Graupera?

– Crec que la seva proposta
comença la casa per la teulada.

– En això coincideix amb el que
diu Alfred Bosch.

– Fer-ho dependre gairebé tot
d’aquestes primàries no ajuda
que ens aproximem.
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URBANISME4El pla urbanístic
Europa Anglesola ja ha arribat a
la seva darrera fase. Tal com ha
publicat Betevé, el reallotjament
dels últims veïns que hi tenen
dret ja està a punt d’acabar des-
prés que recentment se’ls han
entregat les claus dels seus nous
pisos, a tocar d’on havien viscut
fins ara. Fins a finals de mes po-
den acabar de fer el trasllat i
marxa de les seves cases, que van
quedar afectades per aquest pla
ara fa 20 anys.

Aquest pla urbanístic, que té
pendent construir l’Escola An-
glesola en la seva darrera
fase –l’escola de moment fun-
ciona de manera provisional a la
masia de Can Rosés– i nova
zona verda, també ha deixat al-
guns veïns sense el dret a rea-
llotjaments. Ells també hauran
de deixar les seves cases durant
les pròximes setmanes. En de-
claracions a Betevé, el regidor
Agustí Colom ha explicat que

“amb algunes famílies està acor-
dat que abandonaran casa seva
i a d'altres que tenen situacions
de vulnerabilitat se’ls estan bus-
cant les ubicacions correspo-
nents a través de Serveis Socials”.

APROVAT EL 2006
El pla d'Europa-Anglesola va
néixer el maig del 2006, amb l'a-
provació del projecte de repar-
cel·lació de l'espai situat entre els

carrers d'Europa, Anglesola i
Numància per fer-hi una guar-
deria, un centre de serveis so-
cials, una residència per a dis-
capacitats i un institut. El pla es
va aprovar el 2006 però va
arrencar a finals dels 90. Tot i
això, ha estat aturat durant molt
de temps a causa dels múltiples
recursos judicials presentats
pels afectats i pels efectes de la
crisi econòmica.

Solar de Numància amb Anglesola on s’ha de fer l’escola. Foto: Google Maps

Recta final per al pla Europa
Anglesola després de 20 anys 
» Alguns veïns reallotjats ja tenen les claus dels seus nous pisos

» L’última fase ha de permetre la construcció de l’Escola Anglesola

Les Corts s’omplirà aquest
dissabte de bèsties de foc

CULTURA POPULAR4Els Bocs
de Can Rosés organitzen aquest
dissabte la segona edició de la
trobada per apropar el bestiari
de foc de Catalunya al barri.

L’acte tindrà com a prota-
gonistes la percussió, les es-
purnes i els balls de bèsties.
Començarà a dos quarts de nou
del vespre  amb una tabalada a
la plaça Can Rosés. Mitja hora
més tard, a la mateixa plaça
tindrà lloc un espectacle de ma-
labars de foc que servirà les no-
ves figures de foc dels Bocs, un
burgès i una monja. I és que en-

guany la colla presentarà dos
personatges nous gràcies al pro-
jecte d’un dels seus membres,
que ha investigat sobre el passat
històric del barri i la cultura tra-
dicional dels diables i els corre-
focs. Per últim, a dos quarts de
deu es farà la cercavila per di-
ferents carrers del barri.

A l’acte hi participaran l’Ae-
gis, el Boc de Can Rosés creat
per l’artista Dani Raya l’octubre
de 2016; el drac Miserach dels
Diables Sant Pau d’Ordal i la
Voraxcis del Grup Mal-llamp
d’Igualada. 

MÚSICA4La sisena edició del
Festival Jardins de Pedralbes va
arrencar dimecres passat amb el
concert que va ajuntar a dalt de
l’escenari Josep Carreras i Ainhoa
Arteta, dues de les veus de l’Estat
amb una trajectòria internacional
més destacada.

El tenor i la soprano van ofe-
rir un recital que va tenir un re-
pertori d’àries, napolitanes i pe-
ces de sarsuela. Tota la recaptació
de la taquilla es va destinar al pro-
jecte ‘Pels valents’, que busca fi-

nançament per obrir un centre
oncològic infantil de primer nivell.

POVEDA I LORCA
El segon concert del festival va te-
nir lloc dos dies més tard i va te-
nir com a protagonista Miguel
Poveda. Poveda va presentar el
seu projecte ‘EnLorquecido’, sor-
git de la seva recerca  sobre l’o-
bra de Federico García Lorca. El
projecte està format per dotze
cançons que repassen la trajec-
tòria del poeta granadí. 

Després de Poveda va arribar,
abans-d’ahir, el torn de Simple
Minds, que va presentar el seu pri-
mer àlbum d’estudi des de ‘Big
Music’, publicat el 2014. Durant
el seu directe la mítica banda es-
cocesa va combinar els seus grans
clàssics, alguns d’ells reformulats,
amb els seus nous temes. Tot i la
seva veterania, el grup va mostrar
una gran vitalitat.

Avui arriba el torn de la can-
tant de fado Mariza, una de les ar-
tistes portugueses de més renom.

Les bèsties de foc seran les protagonistes aquest dissabte. Foto: Els Bocs

El Jardins de Pedralbes, en marxa

Aniversari | 50 anys de l’Escola Aula
L’Escola Aula celebra aquest mes de juny el seu 50è aniversari. Fins al pròxim
dia 30 el centre mostra tota la seva trajectòria pedagògica amb una exposició

commemorativa. L’escola la va crear el 1968 el pedagog Pere Ribera.
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COMERÇ4Més de cent esta-
bliments arrelats al territori des de
fa més de 40 anys, amb segell pro-
pi i personalitat. Restauració,
moda, estancs, salut i alimentació,
són alguns dels sectors recollits en
la nova publicació ‘El comerç de
tota la vida’, que destaca, a més, els
establiments emblemàtics i els
de comerç verd. Es tracta d’un nou
homenatge al comerç de proxi-
mitat de les Corts. Un comerç
que desenvolupa un paper fona-
mental en l'economia local i con-
tribueix a la cohesió i a la inte-
gració social del seu entorn.

El Districte de les Corts pu-
blica ‘El comerç de tota la vida’, un
llibre que ja va veure la llum ara
fa poc més d’un any, però que re-
apareix amb més comerços i més
informació. I és que la publicació
pretén reivindicar el paper de

tots aquests establiments com a
referents dels barris i del distric-
te, i fomentar-ne el coneixement
entre tots els veïns i veïnes. El lli-
bre recull aquells comerços que
durant molt temps han contribuït
a la dinamització econòmica i a la
cohesió social del districte de
les Corts, donant-li una identitat
pròpia. 

Comerços que formen part de
les tradicionals xarxes comer-
cials del districte, així com de
les dues noves: el Cor de les
Corts i Les Corts Comerç 08028.
El llibre incorpora, a més, un
mapa de les associacions de co-
merciants i dades de contacte per
incentivar l’associacionisme, ja
que en els darrers anys les asso-
ciacions comercials s’estan cons-
tituint en veritables entitats ca-
talitzadores i impulsores del co-
merç de proximitat.

La publicació recull en total
105 comerços dels tres barris del
districte, així com els que també
formen part del Mercat de les
Corts. En aquest sentit, es poden
descobrir quins són els 14 co-
merços del mercat que van iniciar
la seva activitat el 1961, any en
què va ser construït el mercat.

També es poden conèixer els 55
comerços de barri més tradicio-
nals de les Corts, dos dels quals
són emblemàtics i tres pertanyen

a la xarxa de comerç verd. El co-
merç més antic d’aquest barri
data de 1860 i és la Farmàcia
Antiga. 

Pel que fa al barri de la Ma-
ternitat i Sant Ramon, trobem 18
comerços, un dels quals forma
part de la xarxa de comerç verd.
L’establiment més antic és el res-
taurant Santilari, de 1944. 

Finalment, al barri de Pedral-
bes s’hi troben 18 comerços arre-
lats, els dos més antics són del
1956: són la farmàcia Marín Sán-
chez i les instal·lacions Lavilla
Calahorra. El llibre es pot con-
sultar en línia al nou web del Dis-
tricte: www.ajuntament.barcelo-
na.cat/lescorts.

El comerç, ànima dels barris
» El Districte ha publicat recentment la segona edició del llibre ‘El comerç de tota la vida’  
» Recull la història de 105 comerços arrelats per reivindicar-los com a referent del territori

ENTITATS4Tot i ser un dels dis-
trictes més petits, les Corts té un tei-
xit comercial molt ampli que ba-
rreja el petit comerç amb grans cen-
tres comercials. Per tal de potenciar
el comerç dels barris, el districte
compta ja amb 5 associacions de
comerciants. A les més antigues,
com l’associació de concessionaris
del Mercat de les Corts, el Mirall de
Pedralbes o l’Eix Comercial Sants-
Les Corts, s’afegeixen les creades el
2017: Les Corts Comerç 08028 i El
Cor de les Corts, la més nova. 

Aquestes associacions treba-
llen per la cohesió del comerç de
cadascun dels barris, tasca que
combinen amb l’organització de ta-

llers, activitats i fires de comerç per
donar a conèixer els seus associats
a la resta de la ciutadania. 

L’Eix Comercial Sants-Les Corts
reuneix els comerciants dels carrers
Galileu, Vallespir i Joan Güell i els
carrers de l'entorn. El Mirall de Pe-
dralbes s’ocupa de l’illa formada
pels carrers Capità Arenas, Manila,
Manel Girona, Doctor Ferran i altres
carrers propers a Pedralbes. Les
Corts Comerç 08028  dinamitza els
comerços del barri de la Materni-
tat i Sant Ramon i El Cor de les
Corts treballa per impulsar el pe-
tit comerç al voltant d’una de les
zones amb més centres comercials
del districte, al barri de les Corts.

Associats per créixer

El llibre recull 
els comerços més 
arrelats a les Corts

Una imatge de la presentació de la segona edició del llibre ‘El comerç de tota la vida’. Foto: Districte

CONTINGUT ELABORAT AMB LA COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA

El districte té dues
noves associacions

de comerciants

Barris al dia
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Comerç, música i solidaritat
es donen la mà a Pedralbes

FIRA4Els jardins de la Parrò-
quia de Santa Maria Reina, al
número 103 de l’avinguda d’Es-
plugues, seran l’escenari de la
tercera edició de la Fira de Pe-
dralbes, una trobada que farà
que el comerç, la música i la so-
lidaritat coincideixin en un ma-
teix espai.

D’aquesta manera, un any
més, aquesta zona verda a l’aire
lliure servirà perquè botiguers
del barri, artesans i altres enti-
tats muntin les seves carpes du-

rant els dos dies d’aquest cap de
setmana. L’horari d’obertura de
la fira, tant dissabte com diu-
menge, serà de dos quarts d’on-
ze del matí fins a les set de la tar-
da, de forma ininterrompuda.
Demà passat se celebraran tant
el tradicional concert benèfic, a
les set de la tarda, i el sopar a
partir de les nou de la nit.

Els organitzadors esperen
tornar a recaptar uns 15.000
euros que es lliuraran al menja-
dor social de la parròquia.

SORTIDA4La Mostra de Co-
merç del carrer Galileu, que es va
celebrar dissabte de la setmana
passada, ha complert amb les ex-
pectatives de l’Eix Sants-Les
Corts. “Va anar molt bé, cap al
migdia i a primera hora de la tar-
da van ser els dos moments
amb més assistència i, com te-
níem previst, vam poder fer el
sorteig dels vals de compra. Es-
tem molt satisfets amb la jorna-
da” expliquen des de l’eix.

Una de les grans novetats
d’aquesta edició era la instal·la-
ció de dos escenaris, un a la
cruïlla de Galileu amb Can Brui-
xa, i l’altre a la cantonada de Ga-
lileu amb Miquel Àngel. Durant
tota la jornada, en aquests dos
espais es van fer espectacles,
tallers per als més menuts, con-
certs, ballades de swing i tota
mena de demostracions, tant
de ioga com dels alumnes del
Gimnàs Badrena o de l’escola de
dansa Dance Maniacs.

La Mostra, com ja s’havia
anunciat, també va servir com a
acte de cloenda del projecte Fu-

sió Comerç Cultural, que s’hau-
ria d’haver celebrat setmanes
abans, però que es va ajornar per
culpa del mal temps. Aquest
projecte, que s’emmarca en el
projecte de l’Any del Comerç i la
Cultura, ha omplert d’obres d’art
diferents botigues del barri. A la
mostra també es va fer el sorteig
d’un quadre de Josep Olivares,

un dels integrants del Col·lectiu
d’Artistes de Sants.

Aquesta era la darrera gran
sortida que l’eix té previst durant
el curs 2017-18, tot i que els seus
associats continuen participant
en el projecte de sostenibilitat
que es va posar en marxa fa
unes setmanes, coincidint amb
la Quinzena de la Salut.

Un moment de la fira de dissabte passat. Foto: Districte

Satisfacció a Sants-Les Corts
per la Mostra de Galileu

Tecnologia | L’Ajuntament facilita la transformació digital
A finals de la setmana passada, la Direcció de Comerç de l’Ajuntament va anunciar que

ha desplegat mesures de suport per facilitar la transformació digital a botigues i a eixos.
Els recursos s’ofereixen en funció del tipus de comerç i tenen l’assessorament d’experts.

La fira es farà als jardins de Santa Maria Reina. Foto: Google Maps
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A les Corts, com al conjunt de la ciu-
tat, el govern municipal abusa de la
contractació “a dit” d’empreses o en-
titats per a la realització d’obres o
prestació de serveis públics. A con-
seqüència d’això, hi ha clars exem-
ples de despeses locals massa
cares, poc eficaces i, fins i tot, inne-
cessàries i inacceptables des del
punt de vista ètic.  

Com a cas més flagrant, en el
mandat de l’alcaldessa Ada Colau, el
Districte de les Corts ha contractat “a
dit” una entitat per dinamitzar espais
de participació, incomplint l’acord del
Ple de desembre de 2015 impulsat
pel Grup Popular per ser una des-
pesa innecessària. Aquesta entitat,
beneficiària de diversos contractes “a
dit” i subvencions municipals, ja ha
facturat 209.561€ amb l’Ajuntament
en els anys 2016 i 2017, mentre que
abans no havia prestat serveis a la
Corporació. Però el fet més greu és
que es tracta d’una entitat “amiga” del
govern, ja que un familiar d’un regi-
dor treballava en la mateixa fins que
va assolir un càrrec públic.

L’Ajuntament té previst la recupera-
ció de 50 interiors d’illa de la ciutat.
Aquesta dada podria fer pensar que
es tracta d’una actuació repartida
entre els deu districtes de la ciutat,
però les Corts torna a ser el gran ob-
lidat del govern de Colau, que no re-
cuperarà cap interior d’illa del nostre
districte. Una altra oportunitat per-
duda quan en aquesta mesura po-
dria estar inclòs l’interior d’illa del
carrer Mejía Lequerica, 42 amb
Grana Via Carles III, 59-61, al barri
de La Maternitat – Sant Ramon,
afectat per unes obres que han pro-
vocat el neguit dels veïns.

El Grup Popular ja vam proposar
al plenari del Districte del maig de
l’any passat que aquest interior d’illa,
on hi ha una nau industrial, fos des-
tinat a equipaments de barri, més
quan els veïns han patit durant més

de 50 anys les molèsties pròpies de
tenir un taller mecànic tocant a les
seves cases. Però lluny d’escoltar
les peticions veïnals, el govern mu-
nicipal va permetre la instal·lació d’un
nou supermercat que provocarà no-
vament molèsties, problemes de
mobilitat i contaminació acústica. 

Un any després es presentava
una nova oportunitat per a Ada
Colau per revisar aquesta decisió.
Amb els ingressos de l’Ajuntament
derivats de l’Espai Barça, Alberto
Fernández va proposar al govern
municipal adquirir aquesta nau in-
dustrial per destinar-la a equipa-
ments, ja que el barri no compta amb
cap residència ni centre de dia per a
gent gran, cap residència per a per-
sones amb discapacitat, cap centre
esportiu i només una escola bressol.
Però novament al plenari del Dis-

tricte del passat mes de maig, el go-
vern de Colau es va negar a escoltar
els veïns de Mejía Lequerica i va
votar en contra d’aquesta proposta.

Les Corts
L’illa de Mejía Lequerica,

per a ús veïnal

La necessària
eficiència i ètica de
la despesa municipal

@pp_bcn664 720 266

Segueix-nos: www.albertofernandez.com

www.ppcatalunya.com

/ppc.barcelona

Balance de 3 años de Colau
Este mes de junio se cumplen tres
años de la llegada de Ada Colau a la
alcaldía del Ayuntamiento de Barce-
lona, gracias a una victoria mínima de
11 regidores sobre un total de 41. La
mayoría son 21. Colau se presentó
como la alcaldesa de todos, la que iba
a cambiar las cosas y el adalid de la
transparencia y austeridad. Pero el día
a día de la gestión municipal es difícil,
y la alcaldesa ha comprobado como
aquellas propuestas de escaparate
que vendía tanto en campaña como
en sus primeros días de alcaldesa, se
han ido diluyendo.   

Poca gente se imaginaba que
aquella activista antidesahucios que
aparecía en los medios de comunica-
ción con una camiseta verde, mos-
trando una señal de ‘Stop’, se
convertiría en alcaldesa de Barcelona
por sorpresa. Más, cuando siempre
aseguraba que no tenía la intención
de entrar en política, rechazando in-
cluso ofertas de partidos como ICV o

la CUP. Ahora, su mal gobierno se ha
convertido en un ‘Stop Barcelona’. El
gobierno Colau suspende licencias de
hoteles y terrazas, aplica moratorias
para todo aquello que no pueden ges-
tionar como ellos quieren, es permi-
sivo con el top manta y los okupas,
frena inversiones y creación de em-
pleo, no promueve la vivienda social
que necesita la ciudad, no construyen
los equipamientos públicos necesa-
rios y aquella participación ciudadana
que tanto destacaba Colau en cam-
paña, ahora brilla por su ausencia.
Quiso imponer una multiconsulta que
finalmente ha sido un fracaso. Y ade-
más, no escucha a los vecinos, como
sucede en el Raval con los narcopi-
sos, en la Ronda de Dalt con la co-
bertura o en el Poblenou con la
‘Superilla’.  

Recordemos que la candidata Ada
Colau anunció como gran bandera de
su mandato que construiría 8.000 vi-
viendas sociales si se convertía en al-

caldesa. Tres años después de aque-
lla promesa electoral, las cifras nos
demuestran que esa propuesta se
quedará finalmente a medias, sin
cumplir, ya que a falta de un año para
acabar el mandato, la cifra se rebaja
aproximadamente a un total de 3.200
viviendas. Además, desde que Colau
llegó a la alcaldía, la inversión anual
en vivienda pública se ha recortado
132M€, los alquileres se han encare-
cido un 24% y la media anual de des-
ahucios en Barcelona es de 4.000.
Mientras, el Ayuntamiento tiene 83 so-

lares públicos vacíos en los que se
podría construir hasta 6.000 viviendas
sociales. 

Cuando queda un año para las
elecciones municipales, es necesario
empezar a configurar una alternativa a
la alcaldesa Colau, porque si ha go-
bernado, no ha sido por tener socios
de gobierno, sino cómplices en la opo-
sición, como el PSC, que ha sido su
socio en el Ayuntamiento. Incluso Ciu-
dadanos y el PDeCAT le apoyaron su
propuesta estrella: el fracasado Plan
de Vivienda. 

Míriam Casanova
Consellera del PP al

districte de Les Corts
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Hi ha poques sensacions que su-
perin el fet de proclamar-se cam-
pió davant l’afició i el sènior mas-
culí de l’RC Polo va poder com-
provar-ho el passat diumenge 3
a l’Eduardo Dualde. El conjunt de
Carlos García Cuenca va recupe-
rar la corona de campió després
de dues temporades de domini te-
rrassenc (Egara i Atlètic Terras-
sa) i suma la quinzena lliga per a
les vitrines de l’entitat. El cap de
setmana, però, no va ser del tot
rodó, ja que les noies de Fabrizio
Demarchi no van poder accedir a
la final, ja que van perdre contra
les futures campiones, la Real So-
ciedad.

UNA LLIGA MOLT ESPERADA
Els de Pedralbes eren un dels
grans favorits per alçar el títol des-
prés d’haver tancat una primera

fase de lliga més que notable i van
voler respondre a les expectatives.

La semifinal del dia 2 va ser
una repetició de l’enfrontament
de la temporada passada contra
l’Atlètic Terrassa, que enguany va
caure a favor del Polo (1-0). El
conjunt blanc va resoldre un par-
tit tremendament igualat grà-
cies a un gol de Maxime Plenne-
vaux de penal-córner quan no-
més s’havien jugat sis minuts de
partit. Amb aquest guió favorable,
els de García Cuenca van gestio-
nar a la perfecció els tempos del
matx per accedir a la final.

Aquest partit pel títol es va
disputar l’endemà a dos quarts
de quatre de la tarda. Malgrat
que el dia no acompanyava, les
graderies del camp es van omplir
fins a la bandera per veure un
partit que es va resoldre als sho-
ot-outs contra el Júnior (2-2 i 3-
1 després dels llençaments). Des-
prés d’un parcial sense gols, Bor-
ja Llorens va avançar el Polo
després d’una acció de penal-cór-

ner, però els terrassencs van
restablir l’empat, també en una
jugada d’estratègia, un minut
més tard. Plennevaux va fer el 2-
1 al minut 32 i amb aquest re-
sultat s’arribaria al descans.

Els de García Cuenca van
controlar a la perfecció l’ofensiva
dels vallesans fins a la darrera ac-
ció del partit, quan novament
Nil Marí va restablir l’empat. El

desenllaç dels shoot-outs, però, va
somriure el Polo, que va marcar
tots els llançaments i que gràcies
a les aturades de Mario Fernán-
dez va poder alçar el títol. David
Alegre va ser escollit el millor ju-
gador de la Final Four.

SEMIFINALISTES
La participació del Polo en les fi-
nals a quatre per les Divisions

d’Honor, però, també va inclou-
re la del sènior femení, que havia
tancat la temporada amb una
meritòria segona posició. Les de
Demarchi tenien la il·lusió d’ac-
cedir al partit pel títol, però es van
quedar a les semifinals, després
de perdre contra la Real Sociedad
als shoot-outs. El partit va acabar
sense gols, però les donostiarres
van guanyar per 3-4.

El Polo reconquereix la corona
» Els de García Cuenca van guanyar el Júnior en els ‘shoot-outs’  i trenquen l’hegemonia dels equips de Terrassa

» El sènior femení de Fabrizio Demarchi va caure a les semis contra les futures campiones, la Real Sociedad

La consecució de la lliga tanca una temporada excel·lent per als dos equips del club. Fotos: RFEH i RCP

Pau Arriaga
PEDRALBES

Atletisme | El districte torna a ser l’epicentre de la Cursa Barça
Canvi de data, però recorregut semblant. Aquest diumenge se celebrarà una nova edició de

la Cursa Barça, una prova que tindrà el districte com a epicentre. La sortida i la meta serà
al Camp Nou, però els atletes passaran pels carrers principals, la Diagonal i la travessera.
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Llibres Teatre

Guitarres descarades, lletres de carrer i
melodies addictives.  En  tres  paraules,
rock  and  roll.  Això és Mentides per far-
dar (RGB  Suports, 2018), el primer disc
d’estudi de Destemps. 

Sota la producció de Marc Martín,
la banda celebra la vida rockera en un
àlbum on també hi ha lloc per a la críti-
ca social, la reflexió i el desamor.

Música

El director barceloní Juan Antonio Ba-
yona dirigeix l’última entrega de la
popular saga de pel·lícules de dino-
saures. En aquesta entrega, una erup-
ció volcànica amenaça els dinosaures
restants a l'illa Nublar, on les criatures
han vagat lliurement durant anys des-
prés de la desaparició del parc temà-
tic Jurassic World.

Pelis i sèries

Jurassic World: el regne caigut
Juan Antonio Bayona

Mentides per fardar
Destemps

Jazz al terrat de La Pedrera
El terrat de La Pedrera, edifici de Barcelona ideat per Antoni

Gaudí, és un espai màgic. I ja fa alguns anys que es va pensar
que aquest podria ser un lloc excel·lent on fer concerts de jazz

les nits d'estiu. La iniciativa va ser tot un èxit des del primer
moment, i ara ja s'ha convertit en tot un clàssic quan arriba el
bon temps. Tant si sou assidus d'aquestes vetllades musicals
com si les voleu viure per primera vegada, sapigueu que en-

guany els músics començaran a pujar al terrat encantat el 8
de juny, que els concerts seran els divendres i dissabtes a par-

tir de les 20:15h i que n'hi haurà fins al 15 de setembre. 

L E O  M E S S I

Ser l’estrella del Barça i de l’Argentina
Serà el primer capità del club la temporada que ve

Preparar el mundial a Barcelona
Ha triat un entorn familiar per fer els darrers entrenaments

Va visitar el restaurant dels seus germans
L’albiceleste va compartir un dinar de germanor

QUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

QUÈ HA FET?

Leo Messi, capità del Barça i de la selecció argentina,
ha volgut que l’albiceleste encari la recta final de la

preparació per al Mundial de Rússia a Barcelona. La
delegació argentina, amb el ‘10’ al capdavant, va

aterrar a la ciutat el 31 de maig i es va allotjar al
Sofía Hotel (l’antic Princesa Sofía, situat a

pocs metres del Camp Nou). I el mateix dia
de l’arribada Messi va fer una declaració
d’amor a la ciutat. “Ja som a casa”, va es-

criure el crackal seu compte d’Insta-
gram. Messi va entrenar on ho fa sem-
pre, a les instal·lacions del seu equip, i

va aprofitar la visita per organitzar
un dinar de germanor amb els

seus companys de selecció al res-
taurant que gestionen els seus

germans, el Bellavista Jardín del
Norte, a l’Eixample.   

La Kompanyia Lliure torna a represen-
tar un retrat fidel i realista de la Batalla
de l’Ebre, quan milers de joves de 17 i
18 anys van ser cridats a files per prota-
gonitzar una de les batalles més llar-
gues i cruentes de la Guerra Civil. Un
homenatge als nois de la generació de
la Quinta del Biberó.

Al Teatre Lliure de Barcelona.

In memoriam
Lluís Pasqual

L’any 1933, diversos industrials ale-
manys d’empreses com Opel, Krupp,
Siemens o Telefunken van assistir a una
reunió on Hitler els va demanar que fi-
nancessin la campanya nazi a canvi d’u-
na suposada estabilitat. 

En la seva novel·la, Vuillard descriu
aquest passatge històric i l’annexió d’A-
lemanya a Àustria l’any 1938.

L’ordre del dia
Éric Vuillard

Famosos
Viu en línia
No t’ho perdis

La fitxa

| Tennis World Tour
Ara que ha acabat Roland Garros, sortirà al mercat aquest títol

que permet convertir-se en figures com Federer, Monfils o Zverev. 

MENJAR A CASA...
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P R O P O S T E S
DIMARTS 19 DE JUNY
22:00 La cantant i compositora anglesa Jessie

J, coneguda per temes com Dominoo Price tag,
serà una de les estrelles del Festival Jardins
de Pedralbes.

DEMÀ 14 DE JUNY
19:00 Més intel·ligència artificial, menys in-

tel·ligència humana? serà el nom de la con-
ferència que coordinarà el sociòleg del dis-
seny i la tecnologia Andreu Belsunces. / Bi-
blioteca Montserrat Abelló.

DISSABTE 16 DE JUNY
11:30 Vida i mort a les Corts. De la Maternitat al

cementiri és el nom del taller que explica la
importància d’aquests dos edificis del districte,
separats només per un carrer. / Punt d’inici:
casa de la Maternitat.

FINS AL 21 DE JUNY
Matí-Tarda Darrers dies en els quals es podrà

visitar la mostra anomenada Un llarg recorregut
entre els meus paisatges i figures, una sèrie d’o-
bres de Silvia Armesto. / Centre Cívic Toma-
sa Cuevas - Les Corts.

A PARTIR DEL 22 DE JUNY
Matí-Tarda La inauguració de l´exposició tem-

poral Murals divins a la sala capitular del mo-
nestir coincideix amb la reobertura de la ca-
pella de Sant Miquel, recentment restaura-
da. / Monestir de Pedralbes.

AVUI 13 DE JUNY
18:00 La narradora Sherezade Bardají coordi-

narà la narració anomenada Fuig, bèstia, una
adaptació de Sa Dragonera, de Paulina Ver-
gés. / Biblioteca Montserrat Abelló.

DIMECRES 20 DE JUNY
18:00 La companyia Mosaics s’encarregarà de

l’espectacle Els menjamitjons,una activitat del
cicle Lletra petita - Tallers de descoberta per
a nens i nenes majors de 8 anys. / Bibliote-
ca Les Corts - Miquel Llongueras.

DIMARTS 19 DE JUNY
18:00 Últim dia de competició de la lligueta de

futbol anomenada La farinetes. Els equips in-
tentaran sumar els seus darrers punts. / Ins-
titut les Corts.

Els quatre músics de Xiula viatgen amb
aquest espectacle infantil anome-
nat Donem-li una volta al món. / Pla-
ça Comas.

L’espectacle ‘Donem-li una volta
al món’ arriba a la plaça Comas

Dijous 21 de juny a les 18:00

Segona i darrera sessió del taller
d’Internet que s’emmarca en el cicle
Aula Digital - Antenes Cibernàrium. Cal
inscripció prèvia. / Biblioteca Mont-
serrat Abelló.

Segona i darrera sessió del
taller d’Internet del Cibernàrium

Demà 14 de juny a les 16:00

L’actor Kiefer Sutherland, conegut
per encarnar l’agent Jack Bauer a
24, mostrarà la seva altra faceta ar-
tística, la de músic, amb aquest con-
cert. / Sala Bikini.

L’actor Kiefer Sutherland
ofereix un concert a Bikini
Diumenge 17 de juny a les 20:00

Arriba una nova edició de la Cursa Bar-
ça, organitzada pel club en col·labo-
ració amb el Districte i la Federació Ca-
talana d’Atletisme.

Atletes a punt: la Cursa
Barça se celebra diumenge
Diumenge 17 de juny a les 09:00

Cultura Infantil EsportsExposicionsTallers
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Governar una gran ciutat sovint
implica allunyar-se dels proble-
mes més quotidians, de pre-
ocupacions que no estan en
cap agenda política però afec-
ten igualment la vida dels veïns
i veïnes. Per aquest motiu, és
imprescindible saber trobar els
mecanismes per escoltar tot-
hom i atendre les seves reivin-
dicacions; perquè també és
important actuar si una llam-
borda està trencada, un banc
en mal estat o un carrer on la
neteja és insuficient. I de la ma-
teixa manera, cal trobar eines
per copsar les opinions dels
barcelonins i barcelonines en
relació a la ciutat, per saber què
pensen i com la millorarien.
 Des d'Esquerra Republi-

cana hem iniciat un gran pro-

cés participatiu que porta per
nom Dibuixem Barcelona; un
procés per conèixer el pols de
la ciutat i saber què preocupa
realment els veïns i veïnes de
Barcelona. És per això que,
durant els pròxims mesos, Es-
querra Republicana organit-
zarà fins a 200 actes a
cadascun dels 73 barris de la

ciutat, perquè escoltar les opi-
nions de tothom implica tre-
pitjar el carrer i sortir a recollir
propostes a cada carrer i a
cada barri. Cadascun d'a-
quests actes servirà per deba-
tre les problemàtiques que
afecten més cada barri i reco-
llir suggeriments i idees dels
veïns i veïnes.

Aquest procés s'acompanya
també de l'espai web dibui-
xem.barcelona, on qualsevol
ciutadà pot accedir a fer les
seves propostes i donar la seva
opinió sobre els debats que s'hi
plantegen en temes com la gra-
tuïtat de les escoles bressol o les
infraestructures de transport pú-
blic a la ciutat. 

T'emplacem a participar
d'aquest gran procés participa-
tiu per dibuixar la nostra ciutat,
perquè la teva opinió també
compta. Des d'ara i fins al mes
de desembre serem al carrer,
molt a prop de casa teva, per
recollir les teves propostes.
Entra al web dibuixem.barce-
lona i descobreix on i quan!

Dibuixem Barcelona
Esquerra Republicana organitza més de 200 actes als 73 barris

de Barcelona per repensar la ciutat
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